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پیمان بضاعتی پور:
سرانه فضای سبز در بافت های 

فرسوده شهر کرج افزایش می یابد
سازمان سیما منظر و فضای سبز شهری شهرداری کرج 
اهتمام ویژه ای برای احیاء بافت های فرسوده و گسترش 

فضاهای سبز تفریحی در مناطق کم برخوردار دارد.

روابط عمومی  از  نقل  به  به گزارش »دنیای هوادار« 
سازمان سیما منظر و فضای سبز شهری شهرداری 
کرج، رییس این سازمان گفت: در بحث توسعه فضای 
ها  کاستی  جبران  برای  ریزی  برنامه  شهری  سبز 
سازمان  این  اول  اولویت  خالی  فضاها  از  استفاده  و 

محسوب می شود.
پیمان بضاعتی پور ازاهتمام این سازمان برای احیا و بازسازی 
فضای سبز، در بافت فرسوده شهری خبر داد و اظهار داشت: 
یکی از کاربری های بسیار مهم در برنامه ریزی شهری و 
شهرسازی کاربری فضای سبز است که نمی توان تأثیر این 
فضاها را در گذران اوقات فراغت و اثرات اجتماعی آن را  

برای شهروندان نادیده گرفت.
وی با اشاره به اینکه اهمیت فضای سبز ایجاب می کند 
تا توجه بیشتری را برای گسترش فضای سبز شهرها 
بکار ببریم افزود : امسال یک میلیارد تومان اعتبار برای 
ساخت پارک در مناطق کم برخوردار کرج اختصاص داده 
شده و در برنامه های هفته درختکاری نیز توجه ویژه ای 
به احیا و بازسازی فضای سبز در مناطق کم برخوردار 

شده است.
مسکونی  بافت  زمین،  کمبود  کرد:  تصریح  مسئول  این 
متمرکز و محدودیت در تملک فضای مناسب جهت احداث 
پارک از عمده ترین مشکلات این سازمان در توسعه فضای 

سبز در مناطق کم برخوردار می باشد.
لازم به توضیح است صبح امروز و در پنجمین روز هفته 
درختکاری  هفته  گرامیداشت  مراسم  طبیعی  منابع 
و  مدیرمنطقه  ورمهمدی  بهروز   ، حضورشهروندان  با 
مسوولان و روسای شهرداری منطقه 11و نماینده دفاتر 
تسهیل گری بافتهای فرسوده منطقه حصار و کلاک  در 
دفتر فضای سبز این منطقه برگزار شد و تعدادی درخت 

در این مکان غرس شد.

400 هزار تومان افزایش حقوق، جزو 
ضریب محسوب می شود

رئیس مجلس گفت: 400 هزار تومان افزایش حقوق، جزو 
ضریب محسوب می شود.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایسنا، جلسه علنی 
امروز )یکشنبه( مجلس شورای اسلامی به ریاست علی 
لاریجانی برگزار شد و رسیدگی به گزارش کمیسیون تلفیق 
در خصوص ایرادات شورای نگهبان به لایحه بودجه سال 
1۳۹۸، دامه رسیدگی به گزارش کمیسیون امور داخلی 
کشور و شوراها در خصوص طرح یک فوریتی اصلاح موادی 
از قانون انتخابات مجلس شورای اسلامی و ... در دستور کار 

نمایندگان  قرار گرفت.
اسلامی  شورای  مجلس  رییس  علنی،  جلسه  ابتدای  در 
عناصر  چشم  پوشیدن  و  زبان  حفظ  اینکه  بر  تاکید  با 
از  گفت:  است،  انسان  هویت  و  صیانت بخشی شخصیت 
ابتلائات بشر در روزگار ما بی توجهی به حفظ زبان و حرمت 
زبان است که آثار آن، افول شخصیت فرد و بهم ریختگی 

روابط اجتماعی است.
علی لاریجانی همچنین  درباره  مصوبه افزایش 400 هزار 
تومانی حقوق کارمندان توضیحاتی را ارائه کرد و گفت: 
طبق تصمیمی که مجلس در مورد افزایش حقوق کارمندان 
ضریب  جزو  حقوق،  افزایش  تومان  هزار   400 گرفت 

محسوب می شود.

خبر

مجلس  رییس  نایب  مطهری،  علی 
با اشاره به اعلام جرم دادستان علیه 
نمایندگان مجلس به خاطر نطق میان 
دستور آنها و همچنین ورود افراد غیر 
مسئول در برخی پرونده ها که مورد 
اختلاف میان دو نهاد اطلاعاتی کشور 
قضاییه  قوه  جدید  رییس  از  است 
و  کند  ورود  موارد  این  در  خواست 
را  ناصواب  رویه های  برخی  جلوی 

بگیرد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از 
ایسنا، در نامه علی مطهری خطاب به 

رییس جدید قوه قضاییه آمده است:

رئیسی  آقای  حجت الاسلام   »جناب 
دامت برکاته

رئیس محترم قوه قضائیه

با اهداء سلام و آرزوی توفیق در سمت 
خطیر جدید، چند نکته را به عرض 

می رساند:
1. همان طور که مستحضر هستید 
بعد از چند ماه مسکوت ماندن اجرای 
قانون آیین  دادرسی کیفری جدید که 
اصلاحات خوبی در آن صورت گرفته 
بدون  به ماده 4۸ آن  تبصره ای  بود، 
طی کردن سیر قانونی آن در مجلس 
آن  موجب  به  که  شد  اضافه  نهم 
متهمان سیاسی و امنیتی ملزم شدند 
فهرست  از  صرفاً  را  خود  وکیل  که 
وکلای مورد تأیید رئیس قوه قضائیه 
انتخاب کنند. گذشته از این که مدتها 
چنین فهرستی وجود نداشت، اساساً 
این تبصره با حق انتخاب آزاد وکیل 
و با عدالت و قانون اساسی مغایر است 
میان وکلای  ناروا  تبعیض  و موجب 
مستدعی  است.  شده  دادگستری 

است دستور فرمایید این تبصره که 
به صورت غیرقانونی اضافه شده است 

اجرا نشود.
مواجه  عجیبی  پدیده  با  اخیراً   .۲
علیه  دادستان  یک  که  شده ایم 
نطق  خاطر  به  مجلس  نمایندگان 
هیچ  شامل  که  آنها  دستور  میان 
توهین و افترایی هم نبوده است صرفاً 
به خاطر این که در موردی منطبق 
اعلام  نبوده  با نظر رسمی حکومت 
خلاف  اقدام  این  است.  کرده  جرم 
اصول ۸4 و ۸۶ قانون اساسی است. 
نمایندگان در بیان نظرات خود آزادند، 
حداکثر این است که نماینده دیگری 
در نطق میان دستور خود پاسخ او را 
می دهد. لازم است از این پدیده نیز 
است  خوب  اصولاً  شود.  جلوگیری 
معتقدند  که  دادستانهایی  درباره 
اختیارات آنها فقط یک بند انگشت 
از اختیارات خدا کمتر است تصمیم 

مقتضی معمول نمایید.
زیر  روحانیت  ویژه  دادگاه  گرچه   .۳
ولی  نیست  قضائیه  قوه  مجموعه 
فعلاً جناب عالی دادستان این دادگاه 
هستید. فرصت را مغتنم شمرده به 
این دادگاه پس  عرض می رساند که 
شکایت  به  هنوز  سال  دو  حدود  از 
اینجانب از دادستان مشهد به خاطر 
ممانعت از سخنرانی این بنده در روز 
اربعین پاسخی نداده است. دادستان 
مذکور زمانی درس طلبگی خوانده و 
ملبس به لباس روحانیت نیست. معلوم 
نیست چرا پرونده اش به دادگاه ویژه 

روحانیت رفته است.
ضرورت  اساساً  اینجانب  نظر  به 
دادگاه ویژه روحانیت به اوایل انقلاب 
برمی گردد و معلوم نیست امروز دادگاه 

را  انسان  که  روحانیت  برای  خاص 
ساسانیان  طبقاتی  حکومت  یاد  به 
اگر  باشد.  کشور  صلاح  به  می اندازد 
کسی از یک روحانی شکایت داشته 
باشد فقط باید به این دادگاه مراجعه 
وکلای  از  می تواند  صرفاً  و  کند 
مشخص روحانی استفاده کند. این امر 
حق آزادی افراد در انتخاب وکیل را 
از بین برده است. به نظر می رسد که 
نظام جمهوری اسلامی باید درباره این 

موضوع تصمیم بگیرد.

4. اکنون پرونده هایی در قوه قضائیه 
نهاد  دو  میان  که  است  مفتوح 
اطلاعاتی کشور مورد اختلاف است. 
جاسوس  را  متهمان  یا  متهم  یکی 
می داند و دیگری که مرجع تخصصی 
است  کشور  در  جاسوسی  تشخیص 
مستدعی  نمی داند.  جاسوس  را  آنها 
است دستور فرمایید از ورود افراد غیر 
مسئول در این پرونده ها جلوگیری و به 

این رویه خاتمه داده شود.
محترم  رئیس  گذشته  مرداد  در   .۵

اختیارات  اجازه  قضائیه  قوه  سابق 
برای تسریع  مقام رهبری  از  ویژه ای 
در صدور احکام اخلال گران اقتصادی 
در شرایط خاص امروز کشور دریافت 
کرد که به موجب آن حق درخواست 
تجدیدنظر جز برای محکومان اعدام از 
متهمان گرفته شد و تبصره ماده 4۸ 
یعنی  کیفری  دادرسی  آیین  قانون 
محدودیت انتخاب وکیل از افراد مورد 
نظر رئیس قوه نیز اعمال می شود. به 
نظر می رسد که این اجازه منحصر به 
است  اخیر  بحران  دوران  پرونده های 
که از اوایل سال ۹۷ آغاز شد و نباید 
شامل پرونده های ماقبل آن شود، در 
حالی که شنیده ها حاکی از آن است 
که شامل برخی پرونده های گذشته 
نیز شده است. به هرحال تدبیر لازم 

را مبذول فرمایید.

قبلا از حسن توجه آن مقام محترم 
سپاسگزارم.

با تقدیم احترام
علی مطهری«

نامه ی علی مطهری خطاب به 
رییس جدید قوه قضاییه

سردار ایوب سلیمانی، جانشین فرمانده 
ناجا در نشست خبری که برای تشریح 
عملکرد ناجا در سالجاری برگزار شد، 

در مورد تصمیم ناجا برای شکایت از 
فرهاد مجیدی، گفت: ما علاقه مند به 
شکایت از کسی نیستیم. در مورد این 

فردی هم که فرمودید ما تا امروز به 
این جمع بندی نرسیدیم که شکایتی 
کنیم، ضمن اینکه دوست هم نداریم 
آقا  این  کند.  پیدا  ادامه  موضوع  این 
تماس گرفتند و عذرخواهی کردند و 
گفتند که حاضرند در جمع دوستان 
ما  لذا  کنند  جبران  و  شده  حاضر 

متوقف کردیم این بحث را.
بر  تاکید  با  ناجا  فرمانده  جانشین 
اینکه اگر کسی به پلیس تعرض کند 
و بر کارش هم اصرار کند ما حداکثر 
حساسیت را خواهیم داشت و کوتاه 
متاسفانه  کرد:  اظهار  نمی آییم،  هم 
که  هستیم  مواجه  پدیده ای  با  ما 
پلیس های ما نگران هستند که نکند 
شود.  پخش  و  تهیه  فیلمی  آنها  از 
پلیس نمی داند که اعمال قانون کند 
و به وظیفه اش عمل کند یا مراقب 
رفتار  این  باشد.  مخفی  دوربین های 
کار  برای  مخیط  که  می شود  سبب 

از  می گوییم  ما  شود.  ناامن  پلیس 
تخلف مامور ما فیلم و صوت بگیرید 

اما آن را به ما بدهید.
سلیمانی درباره اینکه پلیس بر چه 
مبنایی قصد داشت تا از کسانی که 
از مأموران پلیس فیلمبرداری کنند 
مسئله  این  گفت:  کنند  شکایت 
است.  بررسی  قابل  موضوع  دو  از 
اینکه طبق حقوق شهروندی  اول 
کسی حق ندارد از دیگر شهروندان 
اطلاع  بدون  و  کرده  فیلمبرداری 
از  کند.  منتشر  را  آن  اجازه اش  و 
فردی  دید هدف  باید  دیگر  طرف 
می کند  منتشر  را  فیلمی  که 
چیست؟ اگر هدف تحقیر پلیس و 
از بین بردن اقتدار آن باشد آنجا نیز 
از طرفی  برخورد می شود.  طبیعتاً 
دیگر نباید فراموش کرد ما خودمان 
سامانه 1۹۷ را برای نظارت بر رفتار 

پلیس ایجاد کرده ایم.

جانشین فرمانده ناجا:

در مورد شکایت از فرهاد مجیدی به جمع بندی نرسیدیم
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3 اقتصادی

محقق، مدرس و مشاور کارآفرینی
و تحلیل گر بازارسرمایه

به عنوان یک مشاور تجاری، غالبا به صاحبان کسب 
در  استارت آپ ها  بنیانگذاران  و  کوچک  کارهای  و 
می دهم.  مشاوره  بازاریابی شان  استراتژی  مورد 
معمولا این مشاوره  و گفت وگوها با این پرسش آغاز 
می شوند که “ آیا واقعا سرمایه گذاری در بازاریابی لازم 
است؟ ” به آنها حق می دهم این پرسش را بپرسند؛ 
استارت آپ ها غالبا دچار کمبود نیروی کار هستند و 
فهرست بلند بالایی از کارهای مهم پیش رو دارند. 
با این حال، پاسخ کوتاه و قطعی به این پرسش فقط 

یک چیز است؛ بلی!
شاید به نظر برسد استراتژی بازاریابی یک کار اضافه 
فرآیند فروش  از  را  و تمرکز  بودجه،  است که وقت، 
منحرف می کند، ولی در حقیقت کمک  می کند تا پیام 
خود را با قدرت بیش تری به همگان برسانید و میزان 
فروش تان را افزایش دهید. با این حال، منظورمان هم 
این نیست که یک استارتاپ باید به همان شیوه ی یک 
شرکت عریض و طویل به بازاریابی بپردازد. لازم نیست 
برای ایجاد یک استراتژی موثر میلیون ها ریال خرج یا 
یک گروه بزرگ گرد هم جمع کنید. در ادامه به برخی 
نکات استراتژی بازاریابی که خود در حرفه ام به آنها 

رسیدم، اشاره می کنم:

1( اهداف تان را تعیین کنید
پیش از آغاز پروژه ای، اهداف ام را تثبیت می کنم. این 
به عنوان مثال،  را  ” شرایط رضایت  ”  می نامم؛  اهداف 
برای  که  انتظارات ام  تمام  از  ثبت شده ای  فهرست 
رساندنِ پروژه به سوی موفقیت باید برآورده شوند. ده ها 
سال است که انتظارات ام از یک پروژه ی موفق از این 
قرار است: پول در آوردن، یاد گرفتن چیزهای جدید، و 

لذت بردن از کاری که انجام اش می دهم.
برای مثال، یک کسب و کار را اداره می کنم که چندین 
برند را تحت لوای یک برند دارد. هر ماه یک جلسه ی 
عملیاتی با هر برند ترتیب می دهم، که در آن اعضای 
گروه و خودم می توانیم میزان دستیابی به شرایط و 
انتظارات بالا را ارزیابی کنیم. اگر در این ماه قرار است 
10 میلیون تومان برای تبلیغات رسانه های اجتماعی 
در پادکست هزینه کنیم، می خواهم دلایل این تصمیم 
را بدانم. اگر پاسخ منطقی برای اش نداشته باشند، این 
بودجه را قطع می کنیم. اگر پاسخ شان این باشد که مثلا 
“صرف 10 میلیون تومان برای تبلیغاتی که بتواند نظر 
کارآفرینان نیویورکی را جلب کند، کمک مان می کند 
مخاطبان  و  ببریم  فراتر  بالقوه اش  از حد  را  پیام مان 

بیش تری جذب کنیم،  ” آن را تایید خواهم کرد.
فرقی نمی کند در حال ایجاد یک طرح بازاریابی، مذاکره 
با یک مشتری، یا شروع یک پروژه ی جدید باشید؛ پیش 
از همه ی این ها، باید کارها را با تشریح  ” شرایط رضایت ”  
آغاز کنید و این شرایط باید به تایید همه ی افراد برسد. 
این کار کمک می کند پروژه ها در مسیر درست هدایت 
شوند، و هم چنین رسیدن به حد انتظارات را تضمین، و 

اجرای تدابیر را تسهیل می کند.
استراتژی  ایجاد یک  از  چند پرسش کلی که پیش 
بازاریابی جدید باید از خود بپرسید، از قرار زیر هستند:

n  مخاطب هدف من کیست؟
n می خواهم به چه نتایج خاصی دست یابم؟ برای 
مثال، 1000 نفر به دنبال کنندگان توییتر شرکت اضافه 

کنم یا درآمد را تا ۲0 درصد افزایش دهم.
n  استراتژی من برای رسیدن به این نتایج چیست؟

اگر می خواهید دنبال کنندگان رسانه های اجتماعی 
تان زیاد شوند، ابزارهای مختلفی برای این کار وجود 
دارند؛ ابزارهایی از قبیل برنامه ی توسعه ی مخاطبان، 
وبگاه OneQube یا برنامه ی حمایت اجتماعی از 
برندها، و Smync که برای دست یافتن به مخاطبین 
هدف کاربرد دارند. در آغاز باید تصمیم بگیرید آیا 
تبلیغات  و  اجتماعی  های  رسانه  برای  می خواهید 
هزینه کنید، یا می خواهید خودتان محتوا ایجاد کنید. 
استراتژی بازاریابی مشخص کمک می کند تمرکزتان 
را در کار حفظ کنید، مخارج تان را مشخص کنید، و 

به اهداف تان برسید.

2( ایجاد و ثبت استراتژی
صورت  به  رضایت ”   از  ” شرایط  را  فهرستی  وقتی 
شفاف تهیه کردید، نوبت به مراحلی می رسد که باید 
برای تحقق اهداف تان آنها را طی کنید. تهیه ی یک 
طرح مشخص و شفاف کمک می کند از سوءتفاهم ها 
جلوگیری و همه ی افراد گروه را در یک مسیر هدایت 
کنید. این طرح را ثبت و مکتوب کنید و در اختیار 
از  کارمندان  ترتیب  این  به  دهید؛  قرار  افراد  همه ی 
نقش ها و انتظاراتی که از آنها می رود، آگاه می شوند. این 
کار ساده و معمولی به نظر می رسد، ولی در پایان واقعا 

در صرفه جویی در وقت و پول بسیار تاثیرگذار است.

3( رفتار شخصی با هر مشتری
اکنون که هدف، و طرح و برنامه ی رسیدن با آن را در 
اختیار دارید، نوبتِ انتخاب روش مناسب انجام کار است. 
آیا می خواهید مشتریان وفاداری به دست بیاورید و آنها 
را نگه دارید، و هم چنین دنبال کنندگان تان را نیز درگیر 
برندتان کنید؟ در این  صورت باید به این نکته توجه 
کنید که دیگر بازاریابی شخصی سازی  شده و نفر-به- نفر 

یک گزینه ی اختیاری نیست، بلکه یک ضرورت است.
راه های آسان و مختلفی وجود دارند که می توانید از طریق 
آنها کسب و کار تان را کمی شخصی تر کنید. برای مثال، 
من مشتری وفادار استیک فروشی محله مان هستم. هر 
وقت به آن جا می روم، مسئول آن جا من را با نام صدا 
می زند و پیش خدمت نیز با پیش غذای مورد علاقه ام 
به استقبال ام می آید. ولی اگر مالک رستوران نیستید، 
برای شخصی سازی رفتارتان با مشتری راه های مختلفی 
وجود دارد. مثلا مالک یک فروشگاه می تواند تخفیف های 
ویژه ای برای خریداران وفادارش در نظر بگیرد، یا یک 
شرکت خطوط هوایی می تواند به مسافرانی که پروازشان 
دچار تاخیر شده است از طریق رسانه های اجتماعی 
پیشنهادهای سرگرم کننده ارائه دهد. اتخاذ رفتار شخصی 
با هر مشتری باعث می شود مشتریان احساس صمیمیت 
و نزدیکی بیش تری با شرکت تان پیدا کند، و در نتیجه آنها 

در رسانه  های اجتماعی و گفتار از شما تبلیغ می کنند.

4( به خاطر بسپارید: محتوا )همچنان( حرف اول 
را می زند

و  کردم،  بیان  بار  چندین  گذشته  در  را  مطلب  این 

هم چنان بر آن تاکید دارم: صرف نظر از نوع صنعت یا 
کسب و کار، پیشرفت کیفیت محتوا باید تبدیل به یک 
قانون و قاعده شود، نه این که هم چنان برخی آن را 
یک کار عجیب وغریب بپندارند. بعضی وقت ها بازاریابی 
محتوا، استارت آپ ها را به ترس وا می دارد؛ ممکن است 
دلایل این ترس به این خاطر باشد که انجام این کار 
در خودِ شرکت، بسیار وقت گیر خواهد بود؛ و از طرفی 
نیز درخواست انجام این کار از خارج از شرکت، ممکن 
است ماهانه4/000/000 تا 14/000/000 تومان هزینه 

داشته باشد.
لازم است به طور کامل از توانایی های اعضای گروه تان 
آگاه باشید، و بدانید چه وقت به استخدام یک کارشناس 
نیاز دارید. بر اساس این مطلب، بهتر است گروهی را 
گرد خود جمع کنید که تجربه و توانایی طراحی های 
گرافیکی را داشته باشند. به این ترتیب می توانید محتوا 
را در داخل شرکت تولید کنید. اگر به یک مسئول 

تبلیغات نیاز دارید، حتما آن را استخدام کنید.
در صورت امکان، از استراتژی بازاریابی استفاده کنید 
که باعث صرفه جویی در وقت شود. اگر منابع کافی 
ندارید، سعی بیهوده نکنید و همه چیز را ابتدا درست 
کنید. در یکی از پادکست های ام با نام همه چیز در 
کسب وکار با جفری هِیزلتِ، با معاون جذب مشتری 
شرکت  یک  که  کانتکت،  کانستنت  شرکت  در 
بهترین  مورد  در  است،  )آنلاین(  برخط  بازاریابی 
راه هایی بحث و گفت وگو کردیم که از طریق آن ها، 
کسب وکارهای کوچک می توانند محتوای با کیفیت 
انجام شود،  به درستی  این کار  تولید کنند. وقتی 
می تواند حاوی پژوهش های منحصر به فردی، بسیار 
کاربردی و موثر، و برای مخاطبان تان باارزش باشد. 
ولی به طور کلی، بازاریابی محتوای باکیفیت، یک کار 

وقت گیر است.
هرچند، برخی استراتژی ها وجود دارند که می توانند 
زمان  در  و  دهند  افزایش  را  فرآیند  این  سرعت 
صرفه جویی کنند؛ استراتژی هایی از قبیل محول کردن 
شایسته ی  اعضای  به  پژوهش  یا  نگارش  مسئولیت 
گروه، قرار دادن ستون هایی که همیشه مجموعه ای از 
اطلاعات تخصصی را از منابع دیگر به اشتراک بگذارند، 
و ایجاد محتوای جدید که محتوا کنونی را تایید یا 

اصلاح کند. 

علی قوامی

4 استراتژی بازاریابی موثر برای کسب و کارهای کوچک
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ورزشی

آنچه »فغانی« را به
 اوج می رساند

وصال روحانی- علیرضا فغانی فخر جامعه داوری ایران 
اخیرش  و مردی فوق العاده است و کارنامه سال های 
چیزی است که برجسته ترین داوران جهان نیز به آن 
رشک می برند اما برخی قضاوت های او در لیگ داخلی 
در سال های گذشته مسائلی را آفریده که اگر قدری 
توسط وی همراه می شد،  بهتر  اتخاذ سیاست های  با 

اینچنین دردسرساز نمی شد.
داوری   ،۲01۵ آسیای  ملت های  جام  فینال  قضاوت 
دیدار نهایی جام جهانی باشگاه های همان سال، قضاوت 
فینال فوتبال المپیک ۲01۶ و داوری دیدار رده بندی 
جام جهانی ۲01۸ از او چهره ای ساخته که حتی پیر 
لوییجی کولینا غول ۳0 سال گذشته عرصه های داوری 
به تحسین وی پرداخته است و اگر فیفا کار او را کم 
وی  قضاوت های  فهرست  اینگونه  نمی انگاشت،  نقص 
او را کامل نمی کرد.  افتخارات  را رنگین و کلکسیون 
روشن  ایر ماتوف ازبکستانی که تا پیش از اوج گیری 
فغانی داور اول آسیا محسوب می شد و همچنان برخی 
داوری های مهم به او ارجاع می شود اینک آشکارا زیر 
سایه فغانی قرار دارد و سیل داوران خوب ژاپنی نیز 
قرار  وی  هنرهای  و  فغانی  تحت الشعاع  ناخواه  خواه 
گرفته اند و او مردی است که فن اداره مسابقات مهم 
را نیک می شناسد و قاطعیتش و نترسیدن از نام های 
بزرگ و رفتنش به دل ماجراها سبب شده دیگران از 
او حساب برده و قضاوت دیدارهای ارجاع شده به وی 
این حال فغانی در  با  پایان گیرد.  با کمترین دردسر 
بازی های داخلی و هنگامی که در کشورمان سوت بر 
دهان گذاشته، همانقدر کم نقص ظاهر نشده که از وی 
در دیدارهای بین المللی دیده ایم. برخی قاطعیت های 
افراطی او که بیشتر شبیه به لجبازی است از مسابقات 
واگذار شده به او دیدارهای پرجنجالی ساخته که اصولاً 
نداشته  بر  را در  متن و محتوای آن مسابقات تنشی 
دیدار  در  جمعه  نبوده اند.  بحران زا  شرایط  واجد  و 
پرسپولیس و نساجی در قائمشهر فغانی حداقل یک 
استثنائاً  روز  این  در  را که  پرسپولیس  قطعی  پنالتی 
سفید پوش شده بود، نادیده گرفت و از همه جالب تر 
نفع  به  خطا  یک  پنالتی  اعلام  عدم  از  پس  اینکه 
نساجی ها اعلام کرد. مهدی ترابی که در این صحنه 
مدافع  عبدا... زاده  با  برخورد  در  شد،  ولو  زمین  روی 
اگر  حتی  و  گرفت  قرار  نا متعادل  شرایطی  در  رقیب 
تصمیم فغانی در مورد ضروری نبودن اعلام پنالتی را 
بپذیریم، دادن یک ضربه آزاد به میزبان اسباب شگفتی 
به قضاوت  تیم میزبان هم در صحنه هایی  شد حتی 
فغانی اعتراض دارد. بدیهی است که پس از هر واقعه ای 
از این دست نیز فغانی همچنان  استاد هنر داوری به 
حساب آید و مردی که می توانست فینال جام جهانی 
روسیه را هم در صورت منصف بودن فیفا سوت بزند اما 
فراموش نکرده ایم که او سه سال پیش در هفته پایانی 
لیگ پانزدهم نیز در تبریز در شرایطی آندو تیموریان 
را اخراج و برتری ۳-1 تراکتورسازی 10 نفره مقابل 
نفت تهران را به تساوی ۳-۳ تبدیل کرد که مصلحت 
تیم  کلیدی  هافبک  می کرد  به  وی حکم  مدیریت  و 
ارائه  با  داشت  زرد  کارت  یک  پیش تر  که  را  تبریزی 
کارت زرد دوم به بیرون هدایت نکند و تبعات سنگین 

آن قضاوت را مدت ها بر دوش نکشد.
بپذیرد  را  این  باید  کارش  کامل تر شدن  برای  فغانی 
فرق  خارج  با  داخلی  لیگ  در  قضاوت  مؤلفه های  که 
می کند و آنچه در مسابقات بین المللی اسباب مباهات 
او می شود شاید در تهران و سایر شهرهای ما جواب 
ندهد. گاهی باید به جای »قضاوت«، »مدیریت« کرد و 
زمانی هم فقط به نص قانون رجوع کرد. اینها بدیهیات 
و جریاناتی هستند که اگر مورد توجه قرار گیرند، هم 
فغانی در صحنه های داخلی با مسائل کمتری مواجه 
خواهد شد و هم همگان به این نتیجه می رسند که 
داوری ایران مردی غیر قابل دسترس در تمامی سطوح 

دارد.

دریچه

با  امیررضا خادم  نظر می رسد  به 
فدراسیون  سابق  رییس  حمایت 
شده  انتخابات  کارزار  وارد  کشتی 
و شانس خوبی برای خودش قائل 

است.
با  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
شروع  از  کاری  روز   ۳ گذشت 
ریاست  نامزدهای  از  نویسی  نام 
فدراسیون کشتی همچنان امیررضا 
رسما  که  است  فردی  تنها  خادم 
اعلام کاندیداتوری و ثبت نام کرده 
است. جالب اینکه او در همان اولین 
در  داد؛  انجام  را  کار  این  ساعت 
شرایطی که شب قبل از آن وزارت 
کاندیدا  نویسی  نام  آغاز  از  ورزش 
امیررضا  واقع  در  بود.  داده  خبر 
خادم خودش را برای ثبت نام آماده 
را هم  مدارکش  و حتی  بود  کرده 
در دست داشت تا به محض اعلام 

وزارت ورزش وارد گود شود. 
از  نام  ثبت  از شروع  قبل  اینکه  با 
نامزدها، نام افرادی همچون علیرضا 
دبیر، علیرضا حیدری، حمید بنی 
تمیم و... مطرح می شد، فعلا هیچ 
کدام از آنها رسما پا پیش نگذاشته 

اند. 
موردی که در انتخابات فدراسیون 
با  رشته  این  اهالی  نظر  از  کشتی 
اهمیت و کلیدی به شمار می رود، 

این است که رسول خادم از کدام 
کاندیداها حمایت می کند. با اینکه 
رییس مستعفی فدراسیون کشتی 
علنی  صورت  به  اخیر  ماههای  در 
اظهارنظری نداشته و از هیچ فردی 
برای جانشینی خود حمایت نکرده، 
شرایطی  چنین  در  است  بعید  اما 

کنار بنشیند.
با ورود امیررضا خادم به انتخابات 
این شائبه به وجود آمده که رسول 
انتخابات  در  برادرش  از  خادم 
حمایت می کند؛ شائبه ای که خیلی 
دور از عقل و منطق هم نیست. با 
بنی  حمید  شد  می  گفته  اینکه 
فدراسیون  فعلی  سرپرست  تمیم، 
و نایب رییس خادم در سال های 

انتخابات  اخیر مورد حمایت او در 
وجود  به  شرایطی  گویا  اما  است، 
آمده که از روز گذشته خبر انصراف 
بنی تمیم از کاندیداتوری دست به 

دست می چرخد.
خادم  امیررضا  استانی  سفرهای 
ورزش  وزیر  معاون  عنوان  به 
انتقاداتی را به او و وزارت ورزش 
وارد کرد تا در نهایت خادم مجبور 
روز  همان  در  اما  شد،  استعفا  به 
به  نامزدها  از  نویسی  نام  نخست 
اعلام  و  رفت  کشتی  فدراسیون 

حضور کرد.
جالب اینجاست که یکی، ۲ ماه قبل 
امیر خادم در کنفرانس مطبوعاتی 
خود از عدم علاقه اش برای ورود به 

کشتی سخن گفته بود، اما مشخص 
نیست چه اتفاقی در این مدت رخ 
به  تا  کرده  مجاب  را  او  که  داده 
عنوان نخستین نامزد ثبت نام کند.

به هر حال شاید در صورت واقعیت 
از  خادم  رسول  حمایت  داشتن 
به  رو  پیش  انتخابات  در  برادرش 
زودی این اتفاق علنی شود و رییس 
سابق این بار به صورت غیرعلنی به 

مساله انتخابات ورود کند.
کسانی  چه  دید  و  نشست  باید 
انتخابات  برای  آینده  روزهای  در 
فدراسیون کشتی ثبت نام می کنند 
در  انتخاباتی  رقابت  نهایت  در  و 
ماههای پیش رو تا زمان برگزاری 

مجمع چگونه پیش می رود.

رییس مستعفی و شایعه فعالیت غیرعلنی در انتخابات

امیر خادم با حمایت رسول وارد گود شد؟

فوتبال زیباست. فوتبال دیدن دارد. در 
هرسطحی که باشد، حتی بازی بین 

نونهالان!
دارد  آنقدر حلاوت   قرن  پدیده  این 
که پوتین را به استادیوم می کشاند و 
رئیس جمهور کرواسی را به رختکن 

تیم ملی این کشور.
فوتبال که سال هاست دارای کارکرد 
و  اقتصادی  سیاسی،  اجتماعی،  های 
نیز  بین خواص  در  فرهنگی گردیده 
تمایلات خاص خود را دارد. بطوری که 
کاریزماترین رهبر عالیقدر جهان اسلام  
آیت اله خامنه ای بر پیشانی زننده گل 

ایران به آمریکا بوسه می زند.
اثبات  برای  برهانی است  این مقدمه 
نفوذ یک پدیده اجتماعی و نو ظهور در 
قلب های مردم. پدیده ای که احساس 

و عواطف دارد.
پدیده ای که غم و شادی دارد و البته 
برد و باخت که قادر است در هنجار 
های فردی و اجتماعی تاثیر گذار باشد.
این پدیده پیر و جوان نمی شناسد. 
علاقه.  و  دارد  عشق  در  ریشه  چون 
دادگی.  دل  و  خواهد  می  دل  چون 
دل به تماشا و دل دادگی به حضور 

و فعالیت.
***

زمان چندانی نمی گذرد. استان البرز 
توسط یک مرد این احساس را با تمام 
به  احساس  است.  کرده  درک  وجود 
فعالیت  به  و  یافتن  حضور  به  بودن 

کردن و سرآمدشدن.

از شکست خورده ها درس گرفته. از 
فرآیند نا به سامان بخش  خصوصی 
در فوتبال پند ها آموخته تا مردانه وارد 

این کار زار شود.
صحبت از حاج حمید کریمی است. 
یار  و قار سلطان که برای خودش در 
استان البرز کمتر از سلطان نیست. 
سالهاست با فوتبال عجین است. اما 
وارد  قامت  راست  و  ایستاده  حالا 
انداز  چشم  شده.  تیمداری  عرصه 
دارد و هدف، هدف دست یافتنی و 
خدمت به نسل جوان و سازندگی 
در فوتبال و پرهیز و پیشگیری از 

آسیب های اجتماعی.
می توانست با خرید امتیاز یک تیم 
کام  آزادگان  لیگ  در  اولی  دسته 
های  سخت را یک شبه طی کند. اما 
اعتقاد به رشد تدریجی دارد. به ساخت 
کافی با ستون های استوار با جمعی از 

جوانان متعهد و مستعد.
البرزکه  رزکان  شهدای  فوتبال  تیم 
کشور  سوم  دسته  لیگ  در  اکنون 
حضور دارد با انجام 1۲ مسابقه فقط 
1باخت وکسب ۲4 امتیاز  البته تفاضل 
کمتر نسبت به تیم فوتبال  استقلال 
گروه  دوم جدول  مکان  در  ملاثانی  
سوم جای دارد همان کافی است که 
فعلا ستون های آن بنیان نهاده شده 
است معنای دیگر این جایگاه این است 
که یک عزم راسخ، یک همت بلند، تیم 
فوتبال شهدای رزکان البرز. در فصل 
آینده در جمع تیم های لیگ دست 

دوم قرار خواهد داشت. 
این همان مسیر تعالی و رشد تدریجی 
حمید  حاج  که  است  کرج  فوتبال 
کریمی آن را بنیان نهاده و استراتژی  او 

نیز مبنای توسعه ایی دارد.
یک توسعه پایدار برای شکل گیری 
می  را  کرج  در  فوتبال  های  ریشه 
سال  پنج  در  را  البرز  استان  خواهد 

آینده صاحب یک تیم لیگ برتر  کند. 
آن هم با مجموعه ای از   جوانان متعد 

و خود ساخته.
حاج حمید کریمی معلم است فوتبال 
کشور به تیم شهدای رزکان بنازد که 
این بالندگی حمید کریمی را در استان 
البرز متاثر خواهد کرد تا یک استان پر 

جمعیت به او بنازد.

فوتبال به محور توسعه می نازد ،  استان البرز به حاج حمید کریمی...!



دوشنبه 20  اسفند 1397 - شماره 200

روزنامه اقتصادی - ورزشی

5 ورزشی

طارق معادلات خط حمله
 استقلال را تغییر می دهد

با حضور طارق همام و آمادگی او برای دیدار با العین باز هم 
شاهد تغییرات در خط حمله استقلال خواهیم بود.

طارق همام در دیدار استقلال برابر نفت مسجد سلیمان نزدیک 
به ۲0 دقیقه برای تیم شفر به میدان رفت تا مشخص شود 

آمادگی کامل برای حضور در ترکیب اولیه آبی پوشان را دارد.
این مهاجم عراقی که قبل از مصدومیت خود در جام ملت 
ها در کنار فرشید اسماعیلی نقش پر رنگی در خط حمله 
استقلال داشتند، با بازگشت خود دوباره معادلات را در خط 
حمله تغییر خواهد داد و باید شاهد تغییراتی در سه نفر اصلی 

تیم شفر پشت سر تک مهاجم این تیم باشیم.
فرشید اسماعیلی و آیاندا پاتوسی دو هافبک تهاجمی تیم 
شفر هستند که پشت سر  تک مهاجم این تیم بازی می 
کنند و با مصدومیت صیادمنش، شجاعیان نیز به فهرست 
این بازیکنان اضافه شده بود اما حالا شانس طارق برای قرار 
گرفتن در ترکیب اصلی بیشتر از شجاعیان است و احتمالا 
با اضافه شدن او، شاهد تغییرات در خط حمله تیم شفر 

خواهیم بود.

اختلاف در کمیته فنی بر سر انتخاب 
مربی نوجوانان

در حالی که فدراسیون فوتبال نزدیک به یکی دو ماه پیش 
سرمربی تیم ملی جوانان را معرفی کرد هنوز سرمربی تیم ملی 

نوجوانان معرفی نشده است!
تیم ملی نوجوانان هم همانند تیم ملی جوانان بازی های 
مقدماتی جام ملت ها را در پیش رو دارد و همزمان با انتخاب 
جوانان  ملی  تیم  سرمربی  عنوان  به  پورموسوی  سیروس 
سرمربی تیم ملی نوجوانان هم باید معرفی می شد اما اختلاف 
نظر در بین اعضای کمیته فنی موجب شده انتخاب سرمربی 

برای تیم ملی نوجوانان به تاخیر بیافتد.
گزینه اصلی اعضای کمیته فنی برای هدایت تیم ملی نوجوانان 
عباس چمنیان است. مربی ای که در دور اول در جام ملت ها 
قهرمان شد و در جام جهانی هم تا مرحله یک چهارم نهایی 
پیش رفت اما در دور دوم به موفقیتی دست پیدا نکرد و در 
مرحله گروهی جام ملت ها حذف شد. در حالی که برخی از 
اعضای کمیته فنی معتقد هستند باید از عباس چمنیان به 
خاطر کارنامه گذشته اش دفاع کرد یکی دو عضو کمیته فنی 
خواستار حضور یک مربی جدید در راس کادر فنی تیم ملی 

نوجوانان هستند.

خلیلی: نمی گذاریم هیچ حقی از 
پرسپولیس ضایع شود

سرپرست پرسپولیس با اعلام اینکه نامه اعتراض این تیم به 
فدراسیون و کمیته داوران تحویل شده، از هواداران خواست 

با حفظ آرامش در انتظار حصول نتیجه باشند.
محسن خلیلی، سرپرست سرخپوشان ر خصوص آخرین 
وضعیت تیم گفت: شرایط ایده آلی طبق برنامه داریم. 
تمرین  جلسه  یک  و  شویم  می  قطر  راهی  ظهر  فردا 
خواهیم  تمرین  هم  بازی  از  قبل  روز  داشت.  خواهیم 

داشت. 
داوری  به  کادرفنی  و  بازیکنان  اعتراض  درباره  وی 
نیمه  برتر،  لیگ  جدول  صدر  در  ما  شرایط  گفت: 
هستیم.  آسیا  قهرمانان  لیگ  و  حذفی  جام  نهایی 
یک  بازی حداقل  این  در  و  البته شده  صحبت هایی 
پنالتی برای پرسپولیس می شد گرفت. در دقیقه ۳0 
پنالتی مشهودی بود که داور نگرفت. امروز صبح نیز 
با هماهنگی باشگاه به فدراسیون رفتم و با سرپرست 
دیدار  داوران  کمیته  رییس  همچنین  و  دبیرکلی 
داشتم و نامه اعتراض خودمان را تحویل انها دادیم تا 

رسیدگی لازم انجام شود.

خبر

گفت:  تهران  استقلال  تیم  مهاجم 
هواداران استقلال همیشه در بازی های 
حساس تیم را تنها نگذاشتند و باز هم 
من از آنها می خواهم برای بازی سه شنبه 

با العین به ورزشگاه آزادی بیایند.
به گزارش »دنیای هوادار«، استقلال پس 
از باخت سنگین مقابل الدحیل قطر، تنها 
سه روز فرصت داشت تا خود را آماده 
هفته  از  مسجدسلیمان  نفت  با  بازی 
بیست ویکم لیگ برتر کند. آبی ها در 
این بازی توانستند با یک گل به پیروزی 
برسند و خودشان را مهیای دیدار مهم 
لیگ  رقابت های  در  امارات  العین  با 
قهرمانان آسیا کنند. مرتضی تبریزی، 
مهاجم استقلال این روزها به دلیل بازی 
نیمکت نشین  تیم  خوب خارجی های 
دقایق  در  دارد  فرصت  تنها  و  شده 
پایانی برای استقلال به میدان بیاید و 
خودی نشان دهد و همین امر باعث 
شده بحث جدایی احتمالی وی مطرح 
شود، هرچند خودش می گوید قرارداد 
دارد و برای صحبت درباره آینده زود 
است. گفت  وگوی با تبریزی را در ادامه 

می خوانید.

بازی با نفت مسجدسلیمان چطور 
بود؟

یکی از سخت ترین بازی های ما همین 
بود.  مسجدسلیمان  نفت  با  بازی 
خداراشکر توانستیم بازی را ببریم و به 

صدر جدول نزدیک تر شویم.
هواداران استقلال انتظار داشتند مثل 
بازی های گذشته تیم در لیگ برتر، نفت 

مسجدسلیمان را هم پرگل ببرید.

این بازی خیلی سخت بود. فرقی نداشت 
بازی با چند گل به پایان برسد، فقط 
پیروز شدن و کسب سه امتیاز مهم بود. 

باید می بردیم که خداراشکر بردیم.

مدتی است نیمکت نشین شدی و 
نتوانستی از ابتدا در ترکیب اصلی 
راضی  شرایطت  از  بگیری.  قرار 

هستی؟
به هر حال نیمکت نشینی من تصمیم 
بازیکن  به عنوان  من  است.  سرمربی 
وظیفه ام این است که بتوانم به تیمم 
کمک کنم. چه بازی کنم و چه بازی 

نکنم، تصمیم را کادرفنی می گیرد.

تیم  هجومی  بازیکنان  عملکرد 
به ویژه خارجی های تیم مثبت بوده 
و همین نقش موثر آنها باعث شده، 
خودت  نظر  شوی.  نیمکت نشین 

چیست؟
خب، به هرحال بازیکنان خوبی به تیم 
تلاش  بازیکنان  همه  شده اند.  اضافه 

می کنیم تا استقلال موفق باشد.

دریافت  برای  ذوب آهن  باشگاه 
پول رضایت نامه ات مدام با باشگاه 
استقلال درگیر است. از این بابت 

خودت خسته نشدی؟
من اصلا در جریان این موضوعات نیستم 

و باشگاه پیگیر است!

امید داری باز هم به ترکیب اصلی 
راه پیدا کنی؟

بله، صددرصد. تمام تلاشم را می کنم 

که بتوانم باز هم از ابتدای بازی برای 
استقلال به میدان بروم.

اگر تا پایان فصل فرصت کمی برای 
بازی کردن داشته باشی، فصل بعد 

هم در استقلال خواهی بود؟
من قرارداد دو ساله با استقلال دارم و تا 
سال بعد باید ببینم چه اتفاقاتی می افتد.

از عملکرد خودت تا اینجای لیگ 
راضی هستی؟

نه! شرایط خوبی برای من نبوده است. 
البته اول فصل کل تیم وضعیت خوبی 
نداشت. درحال حاضر هم نیمکت نشین 
هستم و ان شاءالله در ادامه لیگ شرایط 

بهتری داشته باشم.

لیگ  اول  هفته  در  استقلال 
الدحیل شکست  قهرمانان مقابل 
سنگینی داشت. فاصله الدحیل با 

استقلال واقعا سه گل بود؟
نه! اتفاقا تیم ما خوب بازی کرد و گل اول 
الدحیل از نقطه کرنر به دست آمد. بعد 
از گلی که دریافت کردیم برای جبران 
تیم ما هجومی تر بازی کرد و متاسفانه در 
ضدحملات گل های بعدی را خوردیم. 
بازی اول بود و به هر حال الدحیل تیم 
قدرتمندی است. ولی هنوز ۵بازی دیگر 

باقی مانده و شانس زیادی برای صعود از 
مرحله گروهی داریم.

بازی  می کنی  فکر  تفاسیر  این  با 
سه شنبه شب با العین امارات، چه 

نتیجه ای رقم می خورد؟
العین هم تیم ثروتمندی است که هزینه 
زیادی کرده و مهره های خوبی در اختیار 
گرفته است اما تیم ما صددرصد برای برد 

به زمین می رود.

هواداران  می شود  پیش بینی 
استقلال حمایت خوبی در این بازی 

داشته باشند.
استقلال  هواداران  صددرصد.  بله، 
همیشه در بازی های حساس تیم را تنها 
نگذاشتند و باز هم من از آنها می خواهم 
برای بازی سه شنبه با العین به ورزشگاه 

آزادی بیایند.

شرایط استقلال نسبت به ابتدای 
حالا  و  کرده  تغییر  خیلی  فصل 
به عنوان مدعی اصلی قهرمانی از 
تیم نام می برند. به نظرت استقلال 

قهرمان لیگ می شود؟
بله. شرایط تیم ما نسبت به نیم فصل 
اول خیلی بهتر شده و تلاش می کنیم 
به صدر نزدیک تر و قهرمان لیگ شویم.

تیم فوتبال سرخ پوشان که از هفته 
به عنوان  را  بیستم محمود فکری 
نتایج  گرفت،  خدمت  به  سرمربی 
مدت  این  در  کننده ای  امیدوار 

نگرفته است.
تیم فوتبال سرخ پوشان پاکدشت 
لیگ  در  حضور  فصل  اولین  که 
دسته اول را تجربه می کند، فصل را 
با فرهاد کاظمی شروع کرد اما عمر 
همکاری کاظمی با این تیم به 1۹ 

هفته رسید.
در حالی که سرخ پوشان در پایان 
 ۳۳ و  بازی   1۷ با  نوزدهم  هفته 
امتیاز بعد از گل گهر ۳۶ امتیازی 
در رده دوم قرار داشت و از تیم رده 
سوم )مس کرمان( 4 امتیاز فاصله 
داشت، با تصمیم مسئولان باشگاه 
فرهاد  جانشین  فکری  محمود 

کاظمی شد.
هرچند فکری کارش را با پیروزی 
در تیم جدید آغاز کرد، اما پیروزی 
به  تا  خونه  به  خونه  بر  تیم  این 
با  پیروزی سرخ پوشان  تنها  امروز 

مربیگری فکری بوده است.

در  بار  پنج  فکری  با  پوشان  سرخ 
یک  که  رفته  میدان  به  یک  لیگ 
پیروزی، دو مساوی و دو شکست 

حاصل این پنج بازی است.
سرخ پوشان ابتدا در هفته ۲۲ این 
مسابقات خونه به خونه را با نتیجه 
۲ بر یک شکست داد و سپس مقابل 
ملوان با همین نتیجه شکست خورد.

مقابل   ۲4 هفته  فکری  شاگردان 
 ۲-۲ مساوی  به  رفسنجان  مس 
رسیدند و بعد از استراحت در هفته 
۲۵، در هفته ۲۶ مقابل شهرداری 
را  شأن  قبلی  دیدار  نتیجه  تبریز 

تکرار کردند.
مقابل  نیز   ۲۷ هفته  در  تیم  این 
بادران با نتیجه ۲ بر یک شکست 
در  آن  سقوطی  روند  تا  خورد 

هفته های اخیر ادامه داشته باشد.
کاظمی  فرهاد  با  که  پوشان  سرخ 
بازی گرفته بود  امتیاز در 1۷   ۳۳
تا به طور متوسط ۹4/ 1  به ازای هر 
بازی گرفته باشد، با محمود فکری 
۵ امتیاز از ۵ بازی گرفت تا به طور 
متوسط از هر بازی فقط یک امتیاز 

در  پاکدشت  باشد.نماینده  گرفته 
دوم  جایگاه  حالا  اول  دسته  لیگ 
را در جدول از دست داده و با تیم 
فکری(  سابق  )تیم  بوشهر  شاهین 
امتیاز   ۵ رسیده  دوم  رده  به  که 

نزدیکی  اینکه  ضمن  دارد.  فاصله 
ششم  تا  سوم  تیم های  امتیازات 
به سقوط چند  را  تیم  این  جدول 
پله ای در هفته های آینده در صورت 

لغزش تهدید می کند.

سقوط تیم فوتبال سرخ پوشان با فکری

 فقط ۵ امتیاز از ۵ بازی!

برای برد به مصاف العین می رویم

تبریزی: از وضعیت راضی نیستم
 اما امیدوارم 
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علی رغم گذشت چند روز از آغاز ثبت نام 
انتخابات فدراسیون کشتی هنوز بیش از  یک 
نفر برای حضور در این عرصه ورود پیدا نکرده 

است.
امیر خادم تنها نامزدی است که در همان 
تا  اولیه روز نخست ثبت نام کرد  ساعات 
این پیام را به همگان داده باشد که برای 
از  تر  مصمم  انتخابات  میدان  در  حضور 
همگان است. به واقع خادم همان زمان که  
تاکید می کرد وارد میدان انتخابات نخواهد 
شد، مدارک ثبت نام را جمع اوری می کرد 
وگرنه چگونه ممکن بود به فاصله شب تا 
صبح بتواندتمام مدارک را جمع آوری کند؟ 
همین یک مسئله گویای آن است که چه 
بسا  در آینده پای سیاست و سیاسی کاری 
دیگر  سوی  از  شود.  باز  ورزش  عرصه  به 

دامنه برخی شایعات و شائبه ها و حرکات 
ناشیانه برخی مسئولین ورزش این شائبه ها 
و سیاسی کاری ها را رنگ و جلا می دهد. 
بطوری که تعدادی از رسانه های گروهی 
و کارشناسان پای در میدان نقد گذاشته 
و انتخابات پیش روی فدراسیون کشتی را 
مهندسی شده، غیر معمول و با هدف به 
کرسی نشاندن یک نفر تفسیر کردند. با این 
تفاوت که حمایت احتمالی از یک کاندید 
چون شمشیر دو لبه ای است که اگر ناشیانه 
مورد استفاده قرار گیرد چه بسا  به سوژه 
مورد نظر آسیب بزند.براستی برادری که به 
دلیل دشواری های کار و نتایج ضعیف تیم 
های کشتی رخت خدمت از تن به در کرده 
چگونه می تواند برادر دیگر را مورد حمایت 
قرار دهد و آیا اصولا شایعاتی که در این 

رابطه برسر زبان هاست حقیقت دارد؟
اگر این شایعات واقعیت داشته باشد سرنخ 
باید در فدراسیون جستجو کرد.  را  اتصال 
غفلت  یک  در  ورزش  مسئولین  که  جایی 
آشکار حکم دبیری مجمع را به کسی سپرده 
اند که در تعلق خاطر وی به رییس مستعفی 

تردیدی وجود ندارد.

شائبه های نزدیک به واقعیت
روسای  انتخاب  در  که  است  این  واقعیت 
فدراسیون ها، مسئولین هیات تنها کسانی 
نیستند که حرف اول و آخر را می زنند بلکه 
مربیان،  ها،  ارگان  نمایندگان  مواردی  در 
ورزشکاران، داوران و باشگاهها نیز تعیین 
دبیر  دست  امر  شوند.همین  می  کننده 
می  باز  را  فدراسیون  سرپرست  و  مجمع 
گذارد تا بتوانند در شرایط مشابه، کسانی را 
واجد شرایط حضور در مجمع اعلام کنند تا 
نظر کاندید مورد نظر را تامین کند. در واقع  
آنان لیست نمایندگان ورزشکاران، مربیان، 
داوران و باشگاه ها را تهیه و برای حضور 
در مجمع فدراسیون به وزارتخانه ارسال می 
کنند. البته که گزینش نمایندگان یاد شده 
مستلزم توجه به مفاد آیین نامه است اما 
در عرصه کشتی تعداد قهرمانان، داوران و 
مربیان به اندازه ای است که می توان هر یک 
از آنها را به عنوان نماینده راهی مجمع کرد 
و مشکل چندانی نیز پیش نیاید؛ مگر اینکه 
مسئولین وزارت ورزش ) البته اگر بی طرف 
بوده و خود یک سوی ماجرا نباشند( با دقت 
اسامی را ملاحظه و با کارشناسان در این 

رابطه رایزنی کنند وگرنه مسلم است دبیر 
مجمع که از ابتدا در یک سوی ماجرا قرار 
داشته و وابستگی وی به یک سمت آشکار 
موفقیت  شد  نخواهد  راضی  هرگز  است، 
جناحی را که از ابتدا زیر لوای آن حرکت 
کرده نادیده بگیرد. درست به همین دلیل 
انتظار می رفت مسئولین دستگاه ورزش 
حداقل جهت بی اثر کردن پاره ای شایعات 
مبنی بر طرفگیری، فردی از درون وزارت 
ورزش را به عنوان دبیر مجمع به کار بگیرند. 
با تمام این احوال ه تجربه ثابت کرده، حنای 
برخی حمایت های بی حساب و کتاب از 
نامزدهای انتخابات فدراسیون ها رنگ باخته 

و جانبداری هایی از این دست در حالی که 
هیات های استانی و دیگر اعضای مجمع از 
استقلال فکری کافی برخوردار و حقیقت را 
بر مصلحت ترجیح می دهند راه به جایی 

نخواهد برد.
حاصل کلام آنکه سایه های بی فروغ یک 
حضور، هرچند پشتگرم به قدرت لابیگری 
اطرفیان و حتی برخی مسئولین بوده باشد 
لزوما نمی تواند اعضای مجمعی را که مستقل 
می اندیشند تحت تاثیر قرار دهد مگر آنکه 
پرده چنان  فشارهای پشت  و  قدرت لابی 
از  اعضای مجمع گریز و گزیری  باشد که 

انتخاب نامزد مورد نظر نداشته باشند.

چشم انداز انتخابات فدراسیون کشتی

سیاسی کاری در عرصه ورزش

این  با  رابطه  در  پرسپولیس  سرمربی 
موضوع که سرمربیگری در پرسپولیس را 
ترجیح می دهد یا تیم ملی بار دیگر اظهار 

نظر کرد.
از   نقل  به  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
ایوانکوویچ  برانکو  دانشجو،  خبرگزاری 
ام  گفته  هم  قبلا  که  همانطور  گفت:» 
ترجیح می دهم در تیم باشگاهی کارکنم 
چون کار به صورت روزانه است و بیشتر 
می توانی با بازیکنان کار کنی چون روزانه 
بیشتر با آن ها هستی و می توانی بیشتر به 
آن اعتماد کنی. می توانید میزان رشد و 
اصلاح مدام آن ها را مدام زیرنظر بگیرید 

و دنبال کنید. اما در تیم ملی شرایط جور 
دیگری است؛ آنجا واکنش باید خیلی سریع 
تر باشد و وضعیت مقطعی بازیکنان را باید 
ببینید و باید دیدگاه و فلسفه بسیار روشنی 

داشته باشید.«
با  قراردادم  گوید:»  می  همچنین  او 
پرسپولیس را بیش از شش ماه پیش تمدید 
البته  نکردم.  تیم ملی فکر  به  و  ام  کرده 
همیشه این امکان وجود دارد که به تیم 
ملی برگردم. بستگی به وضعیت و شرایط 
دارد. پیشنهاد از تیم ملی ازبکستان داشته 
ام، از تیم ملی کره هم پیشنهاد داشتم و 
بگویم که حتی مذاکراتی هم کردیم ولی 

در همان ابتدای کار پیشنهاد را رد کردم. 
همانطور که گفتم چندماه پیش قراردادم 
ام  کرده  تمدید  پرسپولیس  با  دوساله  را 

بنابراین به تیم ملی فکر نکرده ام.«
برانکو می گوید:» این سوال را خیلی ها 
باز هم می گویم؛  اما  پرسند  از من می 
کرده  تمدید  پرسپولیس  با  را  قراردادم 
از من  به حال رسما  تا  ام و هیچ کسی 
درخواستی در این مورد نداشته، پس همه 
این موارد فرضی است. حالا اگر به طور 
جدی پیشنهادی از ایران به دستم برسد 
طبیعی است که مثل هر انسان دیگری به 

آن پیشنهاد فکر کردم. «

مذاکره رسمی برانکو برای سرمربیگری تیم ملی کره جنوبی!

مدیرعامل تراکتورسازی نسبت به حواشی 
اخیر این تیم واکنش نشان داد.

ایلنا،  به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از 
ایوب بهتاج، مدیرعامل تراکتورسازی با اشاره 
به شایعات اخیر در خصوص شایعه تبانی این 
تیم و ماشین سازی که از یک مالک مشترک 

بهره می برد، واکنش نشان داد.
بهتاج در این مورد گفت: ما قبل از بازی هم 
می دانستیم هر نتیجه ای که در دربی تبریز 
رقم بخورد با خود حواشی زیادی به همراه 
خواهد داشت اما چاره ای نبود و باید این بازی 

بازی  نظر خودمان  به  برگزار می کردیم.  را 
بسیار سالم بود و هیچ اتفاق عجیبی در آن 

رخ نداد.
وی افزود: متاسفانه یکسری افراد بدون اینکه 
اتهام می زنند و هیچ  بدانند فقط  را  ماجرا 
به  نیازی  ماشین سازی  ندارند.  هم  سندی 
تبانی با تراکتورسازی ندارد چون یک باشگاه 
قدرتمند است و در همین فصل یقه اکثر 
تیم های قدرتمند لیگ را گرفته است. ما هم 
نیازی نداریم که تبانی کنیم چون در همین 
شهر تبریز و همین ورزشگاه یادگار امام موفق 

شدیم تیم های مهمی مثل سپاهان و استقلال 
که مدعی قهرمانی هستند را شکست بدهیم 
و تا پایان فصل در تمام بازی های خانگی مان 
به پیروزی می رسیم. حالا چه شده که یک 
سری احساس خطر کردند و علیه ما و باشگاه 
ماشین سازی این شایعات را به پا می کنند، 

باید از خودشان بپرسید.«
و  تراکتورسازی  گفت:  پایان  در  بهتاج 
ماشین سازی جزو پاک ترین تیم های این 
فصل از لیگ هستند. تراکتور از ابتدای این 
فصل با هر  سختی که بود، یک تیم شخصی 

شده و می خواهد با افزایش توانش در جذب 
بازیکنان ستاره، به راه خود ادامه بدهد. ماشین 
کاملا  اداری  شرایط  و  اسپانسر  هم  سازی 
جداگانه ای نسبت به باشگاه تراکتورسازی 

دارد و مالک آن دو تیم یک نفر نیست. این 
را می توانید از ثبت شرکت ها در تبریز هم 
بپرسید ولی متاسفانه نمی دانیم با این حجم 

از شایعات باید چه کار کنیم.

مدیرعامل تراکتورسازی:

بدون سند فقط تهمت می زنند

محمدرضا کاظمی
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آینده  انتخابات  در  تاج  مهدی  نامزدی 
کنفدراسیون فوتبال، اگرچه در رسانه های 
داخلی بازتاب قابل توجهی نداشت، اما برای 
خود او یک پیروزی در این انتخابات حیاتی 

به نظر می رسد. 
عمر  که  تاج  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
ریاستش بر فدراسیون فوتبال هنوز به دو 
نایب رئیسی  نامزد  را  خود  نرسیده،  سال 
AFC کرده است؛ پستی که از اردیبهشت 
سال 1۳۹4 در اختیار علی کفاشیان است. 
آینده  برای دوره  تاج می توانست  واقع  در 
انتخابات کنفدراسیون دوباره نام کفاشیان 
را به عنوان نامزد معرفی کند، اما او ترجیح 
داد این فرصت طلایی را به کس دیگری 

تعارف نزند.

نایب رئیسی چه اهمیتی دارد؟
که  دارد  نایب رئیسی  پنج صندلی   AFC
یک  هندی،  یک  قطری،  یک  هم اکنون 
کفاشیان  علی  و  کره ای  یک  سنگاپوری، 
از ایران روی آنها می نشینند. بعد از رئیس 
فدراسیون این  ۵نفر عملا قدرتمندترین 
هستند.  آسیا  فوتبال  کنفدراسیون  افراد 
کنفدراسیون  اجرایی  کمیته  عضو  آنها 
تصمیمات  تمامی  که  کمیته ای  هستند؛ 
دیگر کمیته ها در آن بررسی و تصویب یا 

رد می شود.

تاج چه می خواهد؛ پول یا قدرت؟
کسی به درستی نمی داند دستمزد رئیس 
یا اعضای هیأت رئیسه فدراسیون فوتبال 

چقدر است. آنها اغلب می گویند بابت کاری 
که می کنند حقوقی نمی گیرند اما توضیح 
نمی دهند که پولی که به عنوان حق الجلسه 
می گیرند،  ملی  موفقیت های  پاداش  یا 
فدراسیون های  برخلاف  است.  چقدر 
داخلی، دستمزد، حق الجلسات و امتیازاتی 
یا  آسیایی  کنفدراسیون های  اعضای  که 
فدراسیون های جهانی دریافت می کنند، از 
اسرار نیست. یکی از مدیران ارشد ورزش 
کشور، چندی پیش در یک جمع رسانه ای 
مدعی شد که علی کفاشیان، نایب رئیس 
کنفدراسیون فوتبال آسیا، سالانه حدود ۸0 

هزار دلار دستمزد دریافت می کند.
یک عضو سابق کمیته های کنفدراسیون 
همشهری  با  گفت  وگو  در  آسیا  فوتبال 
در  عضویت  که  می کند  تأیید  ورزشی 
حقوق  ورزش،  بین المللی  پست های 
می گوید:  او  دارد.  مشخصی  مزایای  و 
»اطلاعات دقیق من مربوط به چند سال 
دریافتی ها  سال  هر  معمولا  است.  قبل 
می دانم  بعید  ولی  دارد،  افزایش  اندکی 
به ۸0 هزار دلار در سال رسیده باشد. تا 
جایی که من شنیده ام هم اکنون نایب رئیس 
کنفدراسیون بین ۵0 تا ۶0 هزار دلار در 
از  این رقم غیر  البته  سال دستمزد دارد. 
پول هایی است که بابت حضور در جلسات 
سالانه یا چند  ماه یک بار پرداخت می شود.«

این عضو سابق کنفدراسیون فوتبال آسیا 
پروتکل های  براساس  که  می دهد  توضیح 
ارشد  مقامات  از  کدام  هر  شده،  تعیین 
کنفدراسیون امتیازات دیگری هم دریافت 

بلیت  با  اعضا  این  اغلب  »مثلا  می کنند: 
از  پروتکل  طبق  می کنند.  پرواز  بیزینس 
لحظه ورود تا خروج از کشور میزبان هم 
اختیار  در  مدل  آخرین  خودروهای  آنها 
خواهند داشت. حتی در مورد نایب رئیس 
شنیده ام که مقررات به گونه ای است که در 
هتل، نه یک اتاق که یک سوئیت در اختیار 

او قرار می گیرد.«
اگر این اطلاعات درست باشد، نایب رئیس 
کنفدراسیون فوتبال آسیا برای یک دوره 
دلار  هزار   ۲00 دست کم  ساله  چهار 
دستمزد  تومان(  ۲.۵میلیارد  به  )نزدیک 

می گیرد. اما تنها دستمزد دلاری و پرواز با 
بلیت بیزینس کلاس نیست که ممکن است 
مهدی تاج را وسوسه کرده باشد که به جای 
نایب رئیسی  صندلی  روی  کفاشیان  علی 
کنفدراسیون فوتبال آسیا بنشیند؛ اعتباری 
که این صندلی به صاحبش می دهد باعث 
قدرت  هم  داخلی  معادلات  در  می شود 
که  نیست  تردیدی  کند.  پیدا  بیشتری 
کنفدراسیون  نایب رئیس  تاج،  مهدی  اگر 
فوتبال آسیا بود، تحت فشار قرار دادن او 
برای استعفا به بهانه بازنشستگی دشوارتر 

می شد.

که  کرد  درک  می توان  بهتر  شاید  حالا 
چه  آینده،  فروردین ماه   1۷ انتخابات 
فدراسیون  فعلی  رئیس  برای  اندازه 
فوتبال می تواند حیاتی باشد. تاج اگر در 
انتخابات پیروز شود و روی صندلی  این 
آسیا  فوتبال  کنفدراسیون  نایب رئیسی 
نبیند  لازم  دیگر  حتی  شاید  بنشیند، 
برای حفظ صندلی اش در داخل کشور، به 
جنگ بی پایان با منتقدانش ادامه دهد. از 
فروردین ۹۸ به  مدت 4سال، او هر آنچه 
بخواهد را در اختیار خواهد داشت؛ پول، 

اعتبار و قدرت!

»دنیای هوادار«گزارش می دهد؛

دورخیز تاج برای صندلی  دو میلیارد تومانی

فوتبال  سابقه  با  ملی پوشان  از  یکی 
افشاگری  معلولین  و  جانبازان  نفره   ۷
باندبازی  و  حواشی  درباره  بی سابقه ای 
رشته  این  در  سالم  بازیکنان  حضور  و 

مطرح کرد.
حبیب اله  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
برگزاری  به  اشاره  با  حیدری مهر 
مسابقات فوتبال ۷ نفره قهرمانی کشور 
که هم اکنون به میزبانی تهران در حال 
برگزاری است،گفت: در حالی که در این 
مسابقات در ترکیب تیم زنجان به عنوان 
دروازه بان حضور داشتم، اما در اعتراض 
تغییر کلاس بندی ام که سال هاست  به 
به  حاضر  می کنم  بازی  کلاس  آن  در 
به  تنها  و  نشدم  مسابقات  در  شرکت 
مسابقات  نظاره گر  تماشاگر  عنوان یک 

هستم.
بازیکنانی  بیشتر  متأسفانه  افزود:  وی 
فعالیت  رشته  این  در  هم اکنون  که 
ادای  تنها  و  هستند  سالم  می کنند، 
تیم  دروازه بان  درمی آورند.  را  معلولان 
شیراز در حالی که کاملًا سلامت است 
با تقلید از حرکات من خود را به عنوان 
معلول CP )فلج مغزی( جا زده است 
یک  اگر  است.  گرفته  کلاس بندی  و 

کارشناس و حتی یک بیننده عادی با 
توجه  او درون دروازه  به حرکات  دقت 
کند متوجه می شود تا وقتی ایستاده و 
عکس العملی ندارد فرم من را می گیرد، 
زدن  شیرجه  و  مسابقه  هنگام  در  اما 
دایو  بهتر  هم  سالم  دروازه بان های  از 

می بندد.

یک شبه شفا پیدا کردم
در  نفره   فوتبال ۷  سابقه  با  ملی پوش 
نظارتی  مگر  که  سؤال  این  به  پاسخ 
روی کار کلاس بندان نیست، گفت: در 
حالی که من به عنوان اولین بازیکن در 
جهان، کلاس CP۵ را دریافت کرده ام 
و  فیلم ها  از  کلاس بندها  از  بسیاری  و 
فرم من برای کلاس بندی در این کلاس 
در تمام جهان استفاده می کنند، اما در 
کمال تعجب بعد از ۳4 سال پزشکان ما 
تشخیص دادند که یک شبه شفا پیدا 
افزایش  به ۷  از ۵  را  کرده ام و کلاسم 
نظر  زیر  قبل  سال  حالی که  در  دادند. 
مسابقات  در  بین المللی  کلاس بند   ۲0
مجدداً  پنجم  کلاس  آرژانتین  جهانی 

تأیید شده بود.
متأسفانه  اینکه  بیان  با  حیدری مهر 

این  به  رسیدگی  برای  مرجعی  هیچ 
نیست  حاضر  و  ندارد  وجود  تخلفات 
در  گفت:   کند،  ورود  ماجرا  این  به 
دروازه بان  عنوان  به  سال ها  حالی که 
بازیکن  اما ۲  تیم ملی حضور داشتم، 
کاملًا سالم را جایگزین من کرده اند و 
که  حالی  در  شده ام،  نشین  خانه  من 
در این ۸ سال با توجه به سوابق ملی 
که دارم خیلی راحت می توانستم برای 
یک کشور دیگر بازی کنم. با توجه به 
اینکه پست من دروازه بان است راحت 
و  کنم  بازی  می توانم  سالگی   4۵ تا 
آدم های سالم  با  این سال ها حتی  در 
متأسفانه  اما  داشته ام،  رقابت  زیادی 
در کشور خودم اجازه بازی کردن پیدا 

نمی کنم.
ایراد  که  سؤال  این  به  پاسخ  در  وی 
قسمت  کدام  مقصر  و  کجاست  از  کار 
مقصر  کرد:  عنوان  است،   فدراسیون  از 
فوتبال ۷  انجمن  ابتدا مسئولان  اصلی 
نفره هستند. از طرفی دیگر کلاس بندها 
می آیند  کنار  همشهری هایشان  با 
هم  فنی  کادر  می کنند؛  باندبازی  و 
بازیکنانی را که می خواهد با هماهنگی 
کلاس بندها برای شان کلاس می گیرد تا 

در ترکیب تیم حضور داشته باشند.
تیم ملی  به  من  ادای  درآوردن  با 

می روند، اما من خانه نشین شده ام
حیدری مهر در پاسخ به این سؤال که 
در  چطور  شرایط  این  با  بازیکنان  این 
می گیرند  کلاس  بین المللی  مسابقات 
بسیاری  بیان داشت:   بازی می کنند،  و 
بین المللی  مسابقات  به  وقتی  آنها  از 
پیدا  افزایش  کلاس هایشان  یا  می روند 
در  می شوند.  محروم  اینکه  یا  می کند 
کلاس بندها  تمام  مسابقات  جریان 
را  صحنه ها  تمام  و  دارند  حضور 
مسابقات  در  می کنند.  فیلم برداری 
ما  دروازه بان  خزایی  آرژانتین  جهانی 
کلاسش ۸ شد. او که همواره حالت من 
را می گرفت تا کلاس ۵ را داشته باشد، 
آزمایش  مورد  کلاس بندها  توسط  اما 
قرار گرفت و کلاسش را افزایش دادند. 
مسابقات  در جریان  وقتی کلاس بندها 
عکس العمل های او را بررسی کردند از 
او خواستند که پاهایش را باز کند، اما 
گفت نمی تواند که فیلم حرکات او را در 
سپس  دادند.  نشانش  مسابقه  جریان 
بنشیند که گفت  او درخواست کرد  از 
نمی تواند و مجدداً فیلمی که از نشستن 

نشان  داشتند  مسابقات  جریان  در  او 
دادند و کلاسش را افزایش دادند.

نفره    ۷ فوتبال  سابقه  با  ملی پوش 
تصریح کرد:  14سال است که در فوتبال 
روزی  اولین  از  دارم؛  فعالیت  نفره   ۷
که آمده ام کلاس CP۵ را من افتتاح 
شدم،  کلاس بندی  هم  بار   4-۳ کردم. 
اما چون تمام کلاس بندهای بین المللی 
در  من  فیلم های  نمایش  واسطه  به 
کلاس های آموزشی من را می شناختند 
فقط یک بررسی ساده انجام می دادند، 
راحت  داخلی خیلی  اما کلاس   بندهای 
وقتی  که  دادند  افزایش  را  من  کلاس 
دلیل این را سؤال کردم گفتند تشخیص 

ما این است.
وی خاطر نشان کرد: تمام CP۵هایی 
درمی آورند  را  من  ادای  ایران  در  که 
سالم هستند، اما با درآوردن ادای من به 
جای من به تیم ملی می رسند. حق ۹0 
درصد معلولین خورده شده و خانه نشین 
از  می دادند  اجازه  کاش  ای  شدند. 
تا نشان  فیلم می گرفتم  کلاس بندی ها 
دهم چگونه افراد سالم  خود را معلول 
جا می زنند و کلاس می گیرند و معلولین 

را خانه نشین می کنند.

یک شبه شفا پیدا کردم! 

افشاگری ملی پوش فوتبال ۷ نفره از حضور بازیکنان سالم در این رشته
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تا   ۲01۲ سال های  در  که  پاری سن ژرمن 
۲01۶ چهار بار در مرحله یک چهارم نهایی 
لیگ قهرمانان اروپا حذف شده بود، با وجود 
سرمایه گذاری بیش از یک میلیارد یورویی 
خود روند نزولی را طی کرده و در سه سال 
اخیر حتی به جمع ۸ تیم برتر راه پیدا نکرده. 
و  بی چون  اقتدار  وجود  با  پاری سن ژرمن 
چرایش در رقابت های داخلی فرانسه و کسب 
۵ قهرمانی و 1۵ جام در مجموع سال های 
حضور مالکان قطری در عرصه اروپایی ناکام 
بوده و روزنامه مارکا به دلایل ناکامی اخیر 

این تیم پرداخته.

1- مارکینیوش در خط میانی
با وجود تمام خرج ها، توماس توخل مجبور 
میانی  خط  مرکز  در  مارکینیوش  از  شد 
مربی  کند.  استفاده  وراتی  مارکو  کنار  در 
آلمانی خواهان جذب دو نفر از میان ادریس 
گوایه، عبدا... دوکوره، تیاگو مندز و لئاندرو 
پاردز شده بود که تنها آخری در ژانویه به 
پست  این  با  مارکینیوش  شد.  اضافه  تیم 
و  لیورپول  با  اما در دیدار  نداشت  مشکلی 
منچستریونایتد کم تجربگی اش به چشم آمد.

2- بدشانسی در مصدومیت
در دو فصل اخیر، پاری سن ژرمن در مورد 
بازیکنانش بدشانس  مصدومیت مهم ترین 

بوده. نیمار گرانترین بازیکن تاریخ فوتبال 
بیشتر فصل قبل را در بیرون زمین سپری 
کرد و این فصل هم داستان تکرار شد. نیمار 
و ادینسون کاوانی بازی رفت با یونایتد را 
تنها  اروگوئه ای  مهاجم  و  دادند  دست  از 
برگشت  بازی  آخر  دقایق  در  توانست 
منچستریونایتد  البته  بیاید.  میدان  به 
خوش شانس تر  مصدومیت  مورد  در  هم 
دیدار  این  در  و  نبود  پاری سن ژرمن  از 

10بازیکن ارشد خود را نداشت.

3- ناتوانی در حفظ نتیجه
پاری سن ژرمن نخستین تیم تاریخ بود که 
بعد از برد 4-0 در یک دیدار حذفی صعود 
نکرد، این اتفاق در سال ۲01۷ مقابل بارسا 
رخ داد که بازی برگشت را ۶-1 باختند. حالا 
نخستین تیم تاریخ شده اند که بعد از پیروزی 
دو بر صفر در بازی رفت در خانه حریف از 
صعود باز می مانند. ناتوانی در حفظ و کنترل 
بازی و نتیجه، ویژگی منفی قهرمان فرانسه 
است که باید ترکش کنند اگر می خواهند به 

بزرگترین جایزه اروپا برسند.

4- دروازه بان مطمئن
آلفونس  تراپ،  کوین  سیریگو،  سالواتوره 
کردند  تلاش  بوفون  جان لوییجی  و  آرئولا 
برای  مطمئنی  یک  شماره  نتوانستند  و 

پاری سن ژرمن شوند. در این فصل هم توخل 
نتوانست بین آرئولا و بوفون یکی را به عنوان 
انتخاب اولش برگزیند. اشتباه بوفون روی گل 
دوم منچستریونایتد در نتیجه این بازی موثر 

بود.

۵- بی رقیب در فرانسه
یک  فرانسه  در  پاری سن ژرمن  کار  آسانی 
نقطه ضعف برای این تیم محسوب می شود 
وقتی کار به رقابت اروپایی می رسد. قبل از 
باخت به گنگان در جام اتحادیه فرانسه این 
فصل، سه بار پیاپی جام حذفی و اتحادیه 
11بازی  فاصله  در  بودند.  برده  را  فرانسه 
مانده تا انتهای این فصل، با یک بازی کمتر 
1۷ امتیاز از نزدیکترین رقیب خود بیشتر 

دارند.

۶- تیم نامتعادل
هجومی  قسمت  روی  باشگاه  پول  بیشتر 
سرمایه گذاری شده نه دفاع. توخل و سلفش، 
اونای امری نمی توانستند تیمی را روانه میدان 
کنند که همزمان کیلیان امباپه، نیمار، کاوانی 
و آنخل دی ماریا در آن باشند. الزام بازی دادن 
به مارکینیوش در خط میانی و تیلو کرر در 
خط دفاعی نشان داد این تیم باید در فصل 
نقل و انتقالات روی تقویت نقاط دیگر هم 

تمرکز داشته باشد.

7- نبود جانشین برای کاوانی
شد  مجبور  امباپه  کاوانی،  مصدومیت  با 
 ۹ شماره  به عنوان  حمله  خط  مرکز  در 
بازی کند چون بازیکن دیگری نبود. اریک 
ماکسیم چوپو موتینگ تنها بازیکنی است که 
می تواند مهاجم بازی کند اما خرید تابستانی 
از استوک یک دقیقه هم مقابل یونایتد بازی 

نکرد.

۸- وضعیت آدرین رابیو
هافبک تیم ملی فرانسه اعلام کرده می خواهد 
در پایان فصل از پاری سن ژرمن جدا شود و 
برای همین تا آخر فصل جایی در برنامه های 
توخل ندارد. خودداری رابیو از تمدید قرارداد 
باعث شده با تیم ذخیره ها تمرین کند و او که 
در ژانویه توسط تیم دیگری خریده نشد، تا 

تابستان وضعیتی مشابه خواهد داشت.

هشت دلیل برای ناکامی اروپایی پاری سن ژرمن

لواندوفسکی، بهترین گلزن خارجی تاریخ بوندس لیگا
لواندوفسکی، مهاجم لهستانی بایرن مونیخ با دو گلی که در جریان پیروزی 0-۶ 

تیمش مقابل ولفسبورگ به ثمر رساند، رکورد گلزن ترین بازیکن خارجی تاریخ 
بوندس لیگا را به خود اختصاص داد. وی گفت: هدف من این است که به گلزنی برای 

بایرن ادامه بدهم و هیچ رکوردی نمی تواند مانع از گلزنی های بیشتر من بشود.

PSG اظهار نظر تحریک آمیز بالوتلی قبل از دیدار برابر
دو تیم پاری  سن ژرمن و مارسی به مصاف هم خواهند رفت.ماریو بالوتلی، قبل از این 
دیدار حساس نمک روی زخم پاری سن ژرمن بعد از حذف از لیگ قهرمانان اروپا پاشید.
او گفت : من مشکلی با پاری سن ژرمن ندارم اما با وجود اینکه طرفدار منچسترسیتی 

هستم دوست داشتم که منچستریونایتد در این دیدار به پیروزی برسد.

اینتر بدون ایکاردی تیم موفق  تری است!
قرار است به زودی ایکاردی با استیون ژانگ، رئیس جوان و چینی باشگاه اینتر 

ملاقاتی داشته باشد و با توجه به رابطه خوب طرفین، هواداران نراتزوری امیدوار به 
حل مشکل کاپیتان خود و بازگشت او به تمرینات هستند، اما آمار نشان می دهد 

حداقل از منظر گلزنی، اینتر بدون مائوریتو بهتر عمل می کند.

جشن تولد اسطوره بایرن در آلیانز آرنا
باشگاه بایرن مونیخ برای تقدیر از اسطوره بزرگ این باشگاه، سپ مایر، و گرامی داشت 

جشن تولد ۷۵سالگی او بازی بایرن مقابل ولفسبورگ در ورزشگاه آلیانز را انتخاب کرده 
بود.بازی ای که بایرن در آن به پیروزی رسید تا جشن تولد ۷۵سالگی سپ مایر، در 

حضور ۷۵هزار تماشاچی و پیش از بازی ای انجام شود.

سرنوشتی تلخ در انتظار سرخیو راموس؟
یکی از موانع بزرگ بازگشت ژوزه مورینیو به رئال مادرید، اختلافات قدیمی و ریشه دار 

او با سرخیو راموس، کاپیتان و مدافع ۳۲ ساله و متعصب این تیم است. این اختلافات از 
فصل پایانی حضور سرمربی پرتغالی در برنابئو کلید خورد و حالا راموس یکی از مخالفان 

بازگشت مورینیو به نیمکت این تیم است.

کوتاه از ورزش
ایران و جهان بعضی ها داغشو دوست دارن 

کواچ:بایرن در جایی است که باید باشد!
نیکو کواچ اظهارداشت:حالا در جایی هستیم که باید باشیم. وی ادامه داد:تیمم امشب 

بازی بسیار خوبی را تجربه کرد.کاملا شایسته چنین نتیجه ای بود. کواچ ادامه داد:حالا 
در این جایگاه می خواهیم بمانیم و جای پای خود را محکم کنیم. بایرن مونیخ مقابل 

ولفسبورگ در هفته بیست و پنجم بوندس لیگا با ۶ گل خوش  درخشید.

ممبینی پیشنهاد ریاست کمیته داوران را نپذیرفت
ریاست کمیته داوران فدارسیون فوتبال به هدایت  الله ممبینی پیشنهاد شده بود اما 

این داور بین المللی سابق فوتبال ایران بنابه دلایلی این پیشنهاد را نپذیرفته است. 
ممبینی اکنون رئیس کمیته بازاریابی فدراسیون فوتبال است. فریدون اصفهانیان 

از ریاست کمیته داوران کناره گیری کرد.

رقیب قطری استقلال در باتلاق بدهی ها!
الدحیل که به تازگی بن عطیه، را به خدمت گرفته است و به نظر با این ریخت و 

پاش ها از لحاظ مالی در بهترین شرایط قرار دارد اما خلیفه خمیس، نائب رئیس 
باشگاه الدحیل همه این مسائل را تکذیب کرد. خمیس اعلام کرد که از لحاظ 

مالی از دیگر باشگاه های قطری وضعیت بهتری ندارد.

حضور ژاوی و بوعلام مقابل پرسپولیس در هاله ای از ابهام
روزنامه الرایه قطر خبر داد که حضور ژاوی هرناندز و خوخی بوعلام دو بازیکن کلیدی 

السد برای دیدار با تیم ایرانی هنوز مشخص نیست. فریرا می خواهد بازیکنانی که صددرصد 
آماده هستند را در این بازی در ترکیب قرار دهد. تکلیف حضور این دو بازیکن در دیدار با 

پرسپولیس امروز بعد از تمرینات مشخص خواهد شد.

تیم داوری دیدار السد-پرسپولیس مشخص شد
تیم فوتبال پرسپولیس سه شنبه از ساعت 1۹:1۵ به وقت تهران در دوحه 

میهمان السد است. در این راستا تیم داوری از کشور کره جنوبی این دیدار را 
قضاوت می کند. کیم دونجین )داور وسط(، پارک سانجون وبانگ چئول) کمک 

های اول و دوم( و کیم دایونگ)کمک داور چهارم( هستند.


